



ENERGIENCY
ENERGY INTELLIGENCE FOR MANUFACTURING

Energiency and Groupe Carling join forces to enhance industrial energy efficiency in Canada

Montreal, Québec – June 17, 2025 – In a move to transform industrial energy efficiency, Energiency, a leader in AI-powered energy analytics solutions, has announced a strategic partnership with Groupe Carling, an energy engineering consultancy based in Canada. This collaboration aims to integrate Energiency's cutting-edge energy analytics tools into Groupe Carling's services, helping Canadian manufacturers optimize energy consumption, reduce costs, and enhance sustainability initiatives.

Canada is home to a significant number of industrial players in the pulp and paper sector, one of the country's largest energy consumers. These industries face increasing pressure to improve energy efficiency and reduce their environmental footprint. By leveraging Energiency's AI-driven analytics, paper manufacturers and other energy-intensive industries will gain access to actionable insights that drive substantial energy savings and operational efficiency.

Nicolas Houle, Executive Director Strategy Engineering and Business Development at Groupe Carling, states "This collaboration will enhance our abilities to support and develop projects that our client needs in Canada using data and reliable machine learning and artificial intelligence. Merging both our companies knowledge and skills will accelerate that pace at which we can decarbonize industries through energy management, advance control and modeling. I'm really looking forward to this partnership and the impact that it'll have in Canada."

Arnaud Legrand, CEO of Energiency, adds, "Canadian manufacturers are always looking for new opportunities to improve their competitiveness while improving their environmental footprint, a natural concern in this part of the world. Bringing to this market a ready-to-use and already proven in North America AI-driven Energy Management solution through a premium local partner like Groupe Carling is the best answer they can expect."

About Energiency

Energiency is an Industry 4.0 SaaS technology, leveraging AI and data analytics to empower manufacturing companies to detect and achieve up to 25% new energy & CO2 savings within months. Energiency is already adopted by global manufacturing leaders in food, chemistry, automotive, paper or raw materials such as SKF, Naval Group or DS Smith in more than 30 countries in the world.

www.energiency.com

About Groupe Carling

Groupe Carling has been a pillar for its clients for the past 30 years. The company specializes in manufacturing strategies, project financial structure, and manufacturing optimization to fully expand the potential of its clients' facilities. Its expertise in energy, CO2, and water management also supports its clients in sustainability projects and their carbon neutrality roadmap. Groupe Carling brings its clients' business visions to reality!

<https://groupecarling.com/>

Press contacts

laura.lejort@energiency.com

nicolas.houle@groupecarling.com

Version française

Energiency et Groupe Carling s'associent pour optimiser l'efficacité énergétique industrielle au Canada

Montréal, Québec - 17 juin 2025 - Afin de révolutionner l'efficacité énergétique industrielle, Energiency, leader des solutions d'analyse énergétique pilotées par l'IA, a annoncé un partenariat stratégique avec Groupe Carling, une société de conseil en ingénierie énergétique basée au Canada. Cette collaboration vise à intégrer les outils d'analyse énergétique avancés d'Energiency aux services de Groupe Carling, afin d'aider les industries canadiennes à optimiser leur consommation d'énergie, réduire leurs coûts et renforcer leurs initiatives de développement durable.

Le Canada compte de nombreux acteurs industriels dans le secteur du papier et carton, l'un des plus grands consommateurs d'énergie du pays. Ces industries subissent des pressions croissantes pour améliorer leur efficacité énergétique et réduire leur empreinte environnementale. En utilisant l'analyse pilotée par l'IA d'Energiency, les fabricants de papier et d'autres industries à forte consommation d'énergie auront accès à des informations exploitables pour réaliser des économies d'énergie substantielles et améliorer leur efficacité opérationnelle.

Nicolas Houle, directeur exécutif de la stratégie, de l'ingénierie et du développement commercial chez Groupe Carling, déclare : « Cette collaboration renforcera nos capacités à soutenir et à développer des projets dont nos clients ont besoin au Canada, en utilisant des données fiables, l'apprentissage automatique et l'intelligence artificielle. La combinaison des connaissances et des compétences de nos deux entreprises accélérera le rythme auquel nous pouvons décarboner les industries grâce à la gestion de l'énergie, au contrôle avancé et à la modélisation. Je me réjouis vraiment de ce partenariat et de l'impact qu'il aura au Canada. »

Arnaud Legrand, CEO d'Energiency, ajoute : « Les industriels canadiens sont toujours à la recherche de nouvelles opportunités pour renforcer leur compétitivité tout en améliorant leur empreinte environnementale, une préoccupation naturelle dans cette partie du monde. Apporter à ce marché une solution de gestion de l'énergie pilotée par l'IA, prête à l'emploi et déjà éprouvée en Amérique du Nord, par l'intermédiaire d'un partenaire local de premier plan comme Groupe Carling, est la meilleure réponse qu'ils puissent attendre. »

À propos d'Energiency

Energiency est une technologie SaaS pour l'industrie 4.0, qui s'appuie sur l'IA et l'analyse de données pour permettre aux industriels de détecter et de réaliser jusqu'à 25 % de nouvelles économies d'énergie et de CO2 en moins d'un an. Energiency est déjà adopté par des leaders mondiaux de l'industrie agroalimentaire, de la chimie, de l'automobile, du papier ou des matières premières tels que SKF, Naval Group ou DS Smith dans plus de 30 pays dans le monde. www.energiency.com/fr

À propos de Groupe Carling

Groupe Carling est un pilier pour ses clients depuis 30 ans. L'entreprise s'est spécialisée dans les stratégies de fabrication, la structure financière des projets et l'optimisation de la fabrication afin d'exploiter au maximum le potentiel des installations de ses clients. Son expertise en matière de gestion de l'énergie, du CO2 et de l'eau soutient également ses clients dans leurs projets de développement durable et leur feuille de route pour la neutralité carbone. Groupe Carling fait de la vision d'entreprise de ses clients une réalité !

<https://groupecarling.com/>

Contacts presse

laura.lejort@energiency.com

nicolas.houle@groupecarling.com